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ACTA DE LA SESSIÓ CONSTITUTIVA DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 3 DE 
L’AJUNTAMENT DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió:  03/2015 
Caràcter:  ordinari 
Data:  15 de desembre de 2015 
Horari:  de 19:00 a  20:50h 
Lloc:  Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents    
                                
Carles Bosch Masó,  president 
Cristian Sánchez García, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Alberto Beltrán Ruiz, vocal del PSC 
Ester Lopera García, vocal de Unitat pel Canvi 
Eva Guerra Manzano, vocal de Unitat pel Canvi 
Mercedes Andújar Serrano, vocal de Ciutadans 
Manuela Ávila Maquilón, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Alonso Simón Martínez, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
Júlia García Lorite, vocal de les entitats culturals 
Juan José Colmena Gallardo, vocal de les entitats culturals 
Enrique Rodríguez Flores, vocal de les entitats culturals 
Loli Cebreriro Crespo, vocal de les entitats culturals 
Sergio Cordón Almendro, vocal de les entitats juvenils 
Merche Luque López, vocal de les entitats esportives 
Kilian Expósito Fernández, vocal de les entitats esportives 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Francesc  Lobato Alvarez, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Francesc Sanz Salvador, vocal dels centres d’ensenyament 
Manuel Robles Fernández, vocal dels centres d’ensenyament 
Toni Murcia Navarro, representant de Crida per Sabadell (5%) 
Nicolás Silva Carretero, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
Josep Maria Girbau Griñó, representant de ERC (5%) 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Pedro Olivares Cuevas, vocal de l’AV Nova associació veïnal Can Deu 
Nicolae Roberto Valsan, vocal de les entitats culturals 
Mª Dolores Muñoz Serrano, vocal de les entitats educatives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
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Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Juan Manuel Cobeñas Chira, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Carme Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Noelia Franco Herrero, representant del PP (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Ana Lorente Aroca, vocal del PSC  
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart  
Rosa Hernández García, vocal de l’AV de La Roureda 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes anteriors. 
2. Periodicitat de les sessions del Consell de Districte. 
3. El Bosc de Can Deu: situació actual i perspectives. 
4. Entrada a l’escola Sant Julià. 
5. Proposta per a dotar els consells de districte de capacitat per a prendre decisions 

vinculants. 
6. Propostes de treballs i consultes rebudes per part dels i les vocals. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal dels 
consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Carles Bosch Masó, declara oberta 
la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
El senyor Carles Bosch dona la benvinguda a tots els assistents i a continuació inicia la sessió 
del Consell amb l’ordre del dia: 
 
1.      Aprovació, si s’escau, de les actes anteriors 
  

El president pregunta als vocals si tenen alguna objecció al contingut de les actes del dia 
15 de novembre que prèviament s’han enviat a tots els membres del consell. No havent-hi 
cap intervenció, les actes s’aproven per assentiment unànime.  

 
 
2. Periodicitat de les sessions del Consell de Districte 
 

El president proposa als assistents fer reunions mensuals. Hi ha diverses intervencions per 
part dels senyors Cordón i Rodríguez, i la senyora García, i també es fa una proposta per 
part del senyor Simón de fer reunions bimensuals. Després de la deliberació, es sotmeten 
a votació les dues propostes amb el resultat següent:  
Periodicitat mensual:   2 vots a favor 
Periodicitat bimensual:   8 vots a favor 
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La resta de membres s’abstenen en la votació. S’acorda, doncs, establir una periodicitat 
bimensual, el segon dimarts del mes corresponent. El president recorda que en cas que hi 
hagi algun tema important a tractar es pot convocar sessió extraordinària. 
 
Fora de l’ordre del dia, es suscita un debat sobre la representativitat d’unes entitats i 
d’altres i al voltant del dret a vot dels membres del consell. Hi intervenen diferents 
membres del consell, i queda apuntat que mentre hi hagi el reglament actual dels consells 
de districte (que es pot canviar) cal respectar-lo. També intervé la senyora Guerra per 
demanar que quan s’enviï l’ordre del dia hi consti qui ha proposat els temes així com 
informació dels mateixos per poder preparar degudament la reunió. El president accepta la 
sol·licitud per a les properes convocatòries.  
 
 

3. El Bosc de Can Deu: situació actual i perspectives 
 
Pren la paraula un senyor del públic assistent, Ricardo Roso, dient que és membre de 
l’assemblea del bosc (sic) i que intervé en nom de l’Associació de Veïns de Sant Julià. Amb 
el suport d’una projecció d’imatges posa de manifest la situació actual del bosc, un any 
després de la ventada, i destaca alguns punts que al seu parer generen desconfiança 
envers la gestió que s’hi està fent: la tala d’alzines, les quals no havien caigut; el 
secretisme que detecten sobre la quantitat de tones de fusta retirada i el preu que s’ha 
cobrat per aquesta fusta. No estan d’acord, diu, amb la idea que el bosc s’ha de reforestar 
per sí mateix, i que no s’han de retirar restes per crear biomassa, ja que consideren que tot 
això es fa per no haver d’invertir els diners obtinguts amb la venda de la fusta. Segons 
opina, cal reforestar el bosc i aprofitar l’oportunitat per a retornar-hi especialitats 
autòctones. 
 
Demanen que l’Ajuntament exigeixi a qui correspongui que deixi la zona com estava, la 
municipalització del bosc de Can Deu i la seva reforestació. D’aquesta manera, fent-se’n 
càrrec, l’Ajuntament podrà garantir el futur del bosc. 
 
(El senyor Juan José Colmena s’incorpora a la reunió a les 19:25 h). 
 
Acabada l’exposició, el president obre un torn d’intervencions en les que tothom coincideix 
en què el bosc de Can Deu és un importantíssim patrimoni de la ciutat, valorat i estimat per 
tothom, i que ha de tornar a ser allò que era. Es defensen diferents postures envers la 
proposta per part dels senyors Murcia, Rodríguez, Simón, Artero, Beltrán, i les senyores 
Lopera, Ávila i García en dues línies diferenciades: 
 

- El bosc és  propietat privada i tot i així mai se n’ha prohibit el pas ja que és d’ús públic; 
per tant es considera que no cal municipalitzar-lo, ja que al fer-lo la despesa del 
manteniment recauria sobre la ciutat. El que s’ha de fer és exigir al responsable 
d’aquest espai que el repari. Municipalització significa tenir la titularitat de l’espai i és 
assumir una càrrega per part de la ciutat. La Fundació propietària del bosc és privada i 
sempre tindrà més recursos que l’Ajuntament per a mantenir-lo; en tot cas, des del 
sector públic no s’ha d’arreglar el que correspon a allò privat. També es diu que 
s’hauria de començar una campanya ciutadana organitzada contra el BBVA, 
responsable en darrera instància de la Fundació, i entre d’altres temes s’ha d’exigir 
transparència en aquest assumpte. S’informa també que els preus de la fusta i d’altra 
informació sí que està disponible. 

 
- El bosc inicialment era de la Caixa d’Estalvis de Sabadell i amb la crisi van crear la 

Fundació i es va traspassar la titularitat. L’opció de municipalitzar-lo és perquè la seva 
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gestió estigui encapçalada pel municipi i no suposarà cap cost perquè a la Fundació li 
ha costat 1 €. Els Ajuntaments tenen capacitat per demanar subvencions i no s’hauria 
de posar diners, només treballar per recuperar aquest espai: fer un manteniment i 
seguiment en un futur, que l’Ajuntament el podria fer amb plans d’ocupació i formació. 
En tot cas, amb el terme “municipalització” no es volen referir a una expropiació (diu el 
senyor Artero), sinó a què l’Ajuntament assumeixi la responsabilitat de què tots els 
propietaris acompleixin amb la seva obligació per a reforestar. 

 
Per finalitzar el senyor Roso manifesta que  encara que a l’Ajuntament li costés el triple del 
que va costar a la Fundació això serien 3 €, i posteriorment podria demanar subvencions   
perquè els diners necessaris no surtin dels pressupostos. Recorda als presents que hi ha 
una necessitat imperiosa de fer alguna cosa. 
 
Finalitzada la deliberació, el president proposa procedir a una votació, per a manifestar el 
recolzament del consell de districte tercer a la proposta de municipalització i reforestació 
del Bosc de Can Deu. La votació es fa a mà alçada, i el recompte és: a favor 9, en contra  
5,  abstencions  3. 
 
 

4. Entrada a l’escola Sant Julià 
 
Pren la paraula la senyora Lopera, que el va proposar, i diu que vol retirar aquest punt, 
donat que actualment s’estan realitzant reunions entre escola i pares per millorar la 
situació. Si no es soluciona el problema ho tornaria a proposar a la següent reunió. 
 
El president cedeix la paraula a la directora de l’escola Sant Julià, que es troba entre el 
públic assistent, com a deferència i donat que ha assistit a la reunió. La directora explica 
que tot i que l’entrada a l’escola està a un carrer de doble sentit, s’hi ha reforçat la 
senyalització i s’espera que hi hagi encara més millores quan s’obri la futura estació dels 
FGC. Explica les raons que les que l’escola ha pres la decisió que ha pres. Entén que hi 
hagi preocupació i considera que seria una bona opció que d’aquestes persones 
preocupades sortissin voluntaris que vagin a ajudar a l’hora d’entrades i sortides de l’escola 
per a conscienciar a la gent. 
 
Pren la paraula la senyora Lopera per dir que no s’ha de polemitzar. La problemàtica s’està 
discutint i s’ha de tenir present que per allà passen 4 línies d’autobusos i són 400 nens i 
nenes els que entren i surten de l’escola. La directora insisteix en què hi hagi persones 
voluntàries per a donar suport en els horaris d’entrades i sortides. 
 
 

5. Proposta per a dotar els consells de districte de capacitat per a prendre decisions 
vinculants 
 
El president informa que la senyora Lorente, que havia de presentar aquest punt, no ha 
pogut assistir per un imprevist familiar, i que s’exposarà al proper consell. 
 
 

6. Propostes de treballs i consultes rebudes per part dels i les vocals 
 
Pren la paraula el secretari i comunica que actualment  hi ha una sèrie de temes que s’ha 
sol·licitat tractar al consell però que queden pendents degut a la falta de temps: 
 
Per part del govern municipal: 
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- Situació dels refugiats i accions de suport des de Sabadell 
- Programa de garantia juvenil 

 
Per part d’entitats del districte: 
 

- AV Ca n’Oriac: obligar als bancs a tapiar les cases buides; senyalitzar les terrasses 
de la via pública; tenen necessitat d’un local social per la seva entitat 

- AV Torrent del Capellà: fibra óptica al seu barri; incivisme 
- Associació Esportiva Can Deu: necessitat al districte d’un centre de tarda per a 

infants i joves 
- FAVS: problemàtica amb la manca de residències per gent gran a Sabadell i 

reclamació de la residència del sud.  
 

(El senyor Cristian Sánchez s’incorpora a la reunió a les 20:05h). 
 
El senyor Güell continua informant que s’elaborarà el calendari de sessions ordinàries del 
Consell en funció de la proposta aprovada avui i es farà arribar als membres del consell la 
propera setmana. També recorda als assistents que si tenen suggeriments (o demandes, o 
queixes) de qualsevol mena els poden parlar a l’oficina del districte. 
 
Pren la paraula la senyora García per dir que proposa tractar la (al seu parer) necessària 
revisió del reglament dels consells de districte, i per transmetre que considera que la 
distribució física dels membres del consell és molt freda, hauria de ser més propera, sense 
taula presidencial, tal com es feia abans. 
 
El senyor Bosch explica que l’organització física la decideix el president i que ho ha fet 
pensant en la comoditat en cas de projeccions audiovisuals, ja que així tots podrien mirar 
cap a la pantalla. En tot cas és receptiu per a noves propostes. 
 
Pren la paraula una persona del públic assistent,  la senyora Aurora Murillo, que parla en 
nom del departament municipal de Participació, i informa que alguns temes que es 
proposen ja s’estan treballant des del govern municipal, com la normativa dels consells de 
districte, de la qual hi ha voluntat de canviar-la; es farà, però més endavant, ja que 
actualment s’està treballant en el procés participatiu de l’auditoria ciutadana. 
 
(El senyor Miguel Angel Tello s’incorpora a la reunió a les 20:20h). 
 
 

7. Comunicacions 
 
          No n’hi ha. 
 
 
8. Torn obert de paraules 
 

Pren la paraula el senyor Murcia per dir que no li sembla correcte que alguns membres del 
consell puguin votar i altres no, ja que les entitats a les que representen engloben, en 
moltes ocasions, més ciutadans que d’altres entitats que sí tenen dret a vot dins el Consell.  
 
El senyor Beltrán recorda que això està reflectit al reglament vigent, i s’ha de fer segons 
estipula aquest reglament  perquè en cas contrari qualsevol acord podria ser impugnat. 
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El senyor Murcia demana que mentrestant  no es modifiqui el reglament,  puguin votar tots 
els membres. Els senyors Bosch i Sánchez indiquen que això no es possible, s’ha de 
respectar el reglament. És interès de tots canviar el funcionament i es treballarà per 
millorar-ho, però s’ha de respectar fins que es canviï. 
  
Intervé el senyor Simón per manifestar que a l’anterior sessió del consell de districte van 
parlar veïns que no tenien dret a fer-ho segons el reglament, ja que per poder parlar 
haurien d’haver demanat per escrit la paraula. Està d’acord amb l’acompliment del 
reglament, però que no s’utilitzi a conveniència d’uns i d’altres no. 
 
Pren la paraula la senyora Murillo, del públic assistent, i manifesta que si el tracte que 
demana el senyor Murcia no es pot fer, tampoc es pot fer el que consta al punt número 5 
de l’ordre del dia, ja que segons el reglament les decisions del consell no poden ser 
vinculants. El senyor Bosch explica que la proposta del punt número 5 serà efectiva si es 
canvia el reglament. No hi ha potestat per decidir-ho, hi ha potestat per fer una moció i 
portar-ho al Ple Municipal per a què s’inclogui aquesta modificació quan es modifiqui el 
reglament. Així mateix, també es pot demanar que els membres del 5% tinguin vot i portar-
ho al ple. 

 
Novament intervé el senyor Murcia i insisteix en demanar que el consell de districte proposi 
al Ple que els membres que no tenen vot (5%)  puguin tenir vot, ja que representen a un 
col·lectiu important dins el districte. 
 
Pren la paraula el senyor Robles i manifesta que les persones que assisteixen a les 
reunions ho fan amb sentiment de millora i volen sentir-se respectats i lamentablement va 
llegir, després de la reunió del novembre, una carta a  “i-sabadell” en la qual consideraven 
de mentiders i manipuladors als membres del consell de districte. Tots els que assisteixen 
tenen un valor afegit per la seva dedicació al barri, i s’han de sentir respectats malgrat les 
discrepàncies d’opinions. 
 
Pren la paraula la senyora García i manifesta que l’article no era generalitzat, sinó 
personalitzat, i no es manifestava que es van sentir manipulats per la gent, sinó per la 
presidència. També considera que a la reunió passada va haver una falta de respecte 
mitjançant la manipulació a les persones que fa molts anys que estan treballant pels barris, 
i que les persones que representen a les associacions de veïns no es van sentir 
respectades. El Sr. Robles respon que respecta la seva opinió però no la comparteix, i que 
quan un fa una lectura la interioritza des d’una perspectiva personal i en aquest cas queda 
clar que les perspectives han estat diferents. El senyor Bosch intervé per expressar el seu 
màxim respecte per tothom. 
 
Intervé el Sr. Lobato per demanar respecte per a tots els membres del consell així com per 
la figura de la presidència com a tal. Sovint s’utilitzen, a parer seu, tons inadequats i amb 
agressivitat que no haurien de ser-hi per molt que hi hagi discrepàncies. La senyora 
Andújar i el senyor Rodriguez corroboren aquesta opinió. 
 

 
Finalitzades les intervencions, el senyor Bosch agraeix la presència de tothom i aixeca la sessió, 
de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat     Vist i plau 
       El president 
 


